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Predsednik Udruženja pedijatara: Zaklinjemo se u decu, a nismo u stanju kao društvo da ih 
vakcinom zaštitimo 

Udruženje pedijatara je još pre šest, sedam nedelja upozorilo na mogućnost pojave delta soja i 
mi smo već tada pozvali na vakcinaciju, rekao je za RTS predsednik Udruženja pedijatara Srbije 
prof. dr Georgios Konstantinidis. Dodao je da se vrlo često zaklinjemo u decu, a nismo u stanju 
kao društvo da izvršimo vakcinaciju i na taj način njih zaštitimo. Naglasio je da Udruženje 
pedijatara podržava preporuku SZO da se u školu ide na klasičan način. 
Predsednik Udruženja pedijatara Srbije prof. dr Georgios Konstantinidis rekao je da u ovom 
trenutku u Srbiji nema mnogo dece koja su obolela od kovida 19 i da ih je još manje sa teškim 
oblicima bolesti, ali je napomenuo da to ne znači da ih neće biti. 
"Udruženje pedijatara je još pre šest, sedam nedelja upozorilo na mogućnost pojave delta soja i 
mi smo već tada pozvali na vakcinaciju, imajući u vidu da je u našoj zemlji bila registrovana 
vakcina za taj uzrast", rekao je Konstantinidis tokom gostovanja u Jutarnjem dnevniku. 
Naveo je da sve studije pokazuju da se klinička slika razlikuje u zavisnosti od vremenskog 
razdoblja i od soja, kao i da može biti različita i među decom iako je izazvana istim sojem, ali da 
sve kliničke slike imaju karakteristike virusnih infekcija. 
"U ovom trenutku delta soj ne izaziva težu kliničku sliku kod dece i ne izaziva više onih 
multisistemskih inflamatornih odgovora. Međutim, raširenost među mladima, mlađima od 20 
godina je mnogo veća, pa u tom kontekstu i dece, posebno one preko 12 godina, mnogo je 



 
 

veća, nego kod dosadašnjih, klasičnih sojeva. U stvari, to jeste opasnost, kada imamo više 
obolelih, čak i ako je u istom postotku ili za nijansu manjem, biće mnogo više teških oblika", 
istakao je Konstantinidis. 
Dodao je da će, nažalost, deca lakše širiti delta soj na starije koji se nisu vakcinisali. 
"Često se zaklinjemo u decu, a nismo u stanju da izvršimo vakcinaciju i da ih zaštitimo"  
Profesor Konstantinidis je naveo da je nevažno to što se vakcinisalo, kako je naveo, manje od 
jedan odsto dece i da je malo verovatno da se to poveća, pošto 50 odsto populacije ne želi da se 
vakciniše. 
"U ovom trenutku je malo verovatno da kad 50 posto populacije ne želi da se vakciniše, ni same 
sebe, a ja ću sada reći jednu činjenicu koja stoji, a to je da se mi vrlo često 'zaklinjemo u decu', 
prišijemo našoj ljubavi prema njima i želji da budu zdrava, a onda nismo u stanju kao društvo da 
izvršimo vakcinaciju i na taj način njih zaštitimo. Dakle, tih jedan posto u ovom trenutku nije 
ništa", kazao je Konstantinidis. 
Naveo je da smatra da jedino vakcinacija, pre nego što se pojave novi sojevi, pošto nam niko ne 
garantuje da se neće pojaviti opasniji sojevi. 
Govoreći o vakcinaciji, Konstantinidis je kazao da treba da se završi proces vakcinacije odraslih, 
ali da se uporedo sa tim može raditi vakcinacija dece od 12 do 15 godina, kao i da je Udruženje 
pedijatara izdalo preporuku o tome koja bi deca prvo trebalo da se vakcinišu. 
"Malo je više preporučljivo deci koja su u većem riziku za teške oblike. To su pre svega deca sa 
imunološkim bolestima, onkološkim, teškim metaboličkim, endokrinološkim, gojazna deca koja 
su se kod nas pokazala kao posebno rizična grupa i svi ostali koji su nekom povećanom riziku da 
dobiju teži soj", naglasio je Konstantinidis i dodao da vakcinu u načelu mogu da dobiju svi. 
"Većina evropskih udruženja preporučuje da se vakcinišu sva deca starija od 12 godina"  
Konstantinidis je naveo da je većina evropskih udruženja prešla na preporuku da sva deca 
starija od 12 godina dobijaju vakcinu. 
"Mi smo za nijansu oprezniji i držimo se ovih stavova da ne insistiramo na tome, imajući u vidu 
situaciju u društvu i imajući u vidu da je meni zaista potpuno nejasna ta antivakcinalna 
kampanja i izloženost tom neprijatnom, nestručnom i nemedicinskom efektu je nešto što treba 
možda treba puferizovati i krenuti u sistematsku vakcinaciju", naveo je Konstantinidis.  
Profesor je naglasio da je priča o potencijalnim posledicama vakcine po reproduktivno zdravlje 
kod mladih "jedna od najvećih budalaština koja kruži mrežama". 
"Nažalost, kad to kaže neka poznata ličnost ili neko od drugara iz te grupe, to ima mnogo veću 
specifičnu težinu, nego kada Đorđe Konstantinidis ili neko drugi kaže da se to neće desiti. To je 
primer kako jedna manja, dobro organizovana grupa može da raširi jednu dezinformaciju koja 
može da utiče na zdravlje čitavog stanovništva", naveo je Konstantinidis. 
Govoreći o početku školske godine, Konstantinidis je rekao da Udruženje pedijatara podržava 
preporuku SZO da se u školu ide na klasičan način. 
"Ja mislim da deca treba da idu u školu, ali isto tako mislim da treba da se vakcinišu i da 
nastavnici isto tako svojim primerom deci stave do znanja da je vakcinacija nešto što je 
bezbedno i što će ih učiniti srećnijim u školskim danima", istakao je Konstantinidis. 
Profesor je naveo da jedan do tri odsto populacije ima produženi kovid i da može trajati i do 
šest meseci i dodao da je kod njih dobro to što će imati mnogo veći broj antitela. 
 



 
 

 

Necivilizacijski da zdravstveno osoblje zarazi nekog u bolnici, da li smo blizu kovid propusnica 

Profesor Radmilo Janković, zamenik direktora Univerzitetskog kliničkog centra u Nišu rekao je 
za RTS da će Krizni štab i Vlada ići u pravcu kovid propusnica. Necivilizacijski je da neko dođe u 
bolnicu, da ne može da se vakciniše iz zdravstvenih razloga i da ga zarazi zdravstveno osoblje, 
naveo je Janković. 
Tokom prethodnih 17 meseci borbe protiv korone veliki pritisak i mnogo pacijenata imao je i 
Univerzitetski klinički centar u Nišu. Kakva je trenutno situacija na jugu Srbije, ali i u Kovid 
bolnici u Batajnici? 
Profesor Radmilo Janković, zamenik direktora Univerzitetskog kliničkog centra u Nišu rekao je 
gostujući u Dnevniku RTS-a da pacijenti koji zahtevaju hospitalizaciju se upućuju u Kruševac, 
pošto Klinički centar u Nišu nije u kovid sistemu. 
Janković kaže da je u kruševačkoj bolnici desekostruko povećan broj pacijenata u odnosu na pre 
mesec dana. 
I to, kako je dodao, za stručnjake koji prate situaciju nije iznenađenje, jer se na osnovu neke 
vrste stihije sredinom jula to moglo i očekivati. 
"Mi ćemo se truditi da održimo Klinički Centar u Nišu u nekovid režimu, što je vitalno važno za 
pacijente, ali to će biti teško", naveo je Janković i napomenuo da se u centar u Kruševcu slivaju 
pacijenti iz čitavog kraja. 
Istakao je da se u Srbiji približavamo gotovo 1.000 hospitalizovanih pacijenata i napominje da i 
pored otvaranja nove bolnice u Novom Sadu imaćemo opterećenje zdravstvenog sistema. 
"Imamo teške pacijente, starije koji zahtevaju duže lečenje, mlađi imaju uglavnom lakšu kliničku 
sliku, ali ima i pojedinaca u teškom stanju", rekao je Janković. 
Govoreći o početku školske godine, kaže da na neki način treba motivisati i čak izvršiti pritisak 
na prosvetne radnike da se vakcinišu, i možda će to motivisati i roditelje da vakcinišu i decu. 



 
 

Janković smatra da će Krizni štab, koji zaseda sutra i vlada ići u pravcu kovid propusnica. 
"Nešto se mora učiniti, misli da smo dostigli maksimum sa vakcinacijom, ne mislim da se sada 
može još mnogo toga učiniti apelima", naveo je i dodao da je necivilizacijski je da neko dođe u 
bolnicu, da ne može da se vakciniše iz zdravstvenih razloga i da ga zarazi zdravstveno osoblje. 
Najviše vakcinisanih - između 70 i 79 godina, bar jednom dozom vakcine protiv koronavirusa, 
nalazi se među građanima starosti između 70 i 79 godina - 78,6 odsto. 
U populaciji između 18 i 24 godine vakcinisano je 15 odsto, 33,6 odsto među građanima starosti 
između 25 i 49 godina, a 49,9 odsto među onima od 50 do 59 godina. 
Kada su u pitanju deca mlađa od 17 godina, protiv koronavirusa je vakcinisano 0,3 odsto. 
Janković je rekao da je jedna stvar bezbeznost, a druga efikasnost. Prema njegovim rečima, 
pokazalo se da su vakcine bezbedne, ali po broju hospitalizovanih pokazalo se da je Fajzerova 
vakcina mnogo efikasnija. 
"Ja se bojim da oni koji su primili u januaru ili februaru vakcine da to nije sada više dovoljno i 
mislim da treba da prime i treću dozu, ti ljudi su odmah primili prvu dozu i mislim da nije 
problem vakcinisati ih", istakao je doktor Janković. 
Govoreći o motivaciji mladih, kaže da su Englezi imali velike akcije vakcinacija na stadionima 
velikih klubova i apelovao na mlade da ne potpadaju pod uticaje, jer trenutno u ovoj situaciji 
rezultat će biti samo gubitak života. 
 

 

Raste broj pacijenata na bolničkom lečenju, sutra sednica Kriznog štaba 

Od početka epidemije u Srbiji je otkriveno 742.313 slučajeva koronavirusa, a od posledica 
zaraze preminulo je 7.214 osoba. Procenat smrtnosti je 0.97 odsto. Testirano je ukupno 
4.903.335 uzoraka. Na bolničkom lečenju nalazi se 945 pacijenata, od kojih je 31 na respiratoru. 
Janković: Necivilizacijski da zdravstveno osoblje zarazi nekog u bolnici 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4487160/jankovic-zdravstveni-radnici.html


 
 

Profesor Radmilo Janković, zamenik direktora Univerzitetskog kliničkog centra u Nišu rekao je 
za RTS da će Krizni štab i Vlada ići u pravcu kovid propusnica. 
Necivilizacijski je da neko dođe u bolnicu, da ne može da se vakciniše iz zdravstvenih razloga i da 
ga zarazi zdravstveno osoblje, naveo je Janković. 
U Šumadijskom okrugu 92 novozaraženih, očekuje se porast broja inficiranih 
Sinoć do 20 sati od 492 testiranih 92 novozaraženih u Šumadijskom okrugu, od kojih je 70 iz 
Kragujevca. 
"Jutros u 6 časova imali smo 60 pacijenata, od toga osam na intenzivnoj nezi, dvoje na 
respiratoru. Oni su u novoformiranoj jedinici za intenzivnu negu i njihovo stanje je stabilno", 
rekao je za RTS direktor UKC Kragujevac, prof. dr Predrag Sazdanović.  
Sazdanović navodi da je pitanje dana kada će otvoriti četvrtu kliniku sa 40 i nešto mesta da bi se 
spremili za ono što nas čeka ove nedelje. 
"A mi očekujemo porast zaraženih", naglasio je Sazdanović. 
Najviše obolelih od korone u Čačku mlađi pacijenti koji se vrađaju sa letovanja 
Doktor Aleksandar Pajović, direktor Doma zdravlja u Čačku rekao je za RTS da se poslednjih 
dana i u Čaku ovećava broj prvih pregleda i broj novozaraženih od koronavirusa. 
"Situacija sa koronom se komplikuje, prvih pregleda bilo je do 30, a sada je 50, na sreću to su 
pacijenti sa lakšom kliničkom sliku, mlađi pacijenti koji se vraćaju sa letovanja, nevakcinisani", 
naveo je Pajović. 
Prema njegovim rečima, zadovoljni su odzivom na vakcinaciju, stalno imaju pacijente koji se 
javljaju za prvu dozu, a veliko interesovanje je i za treću dozu. 
Dodao je da je vreme virusnih prehlada, i da nije sve korona, da je neophodno da se pacijenti 
jave svom lekaru, rade se brzi testovi i lekari treba da razluče o čemu se radi. 
U utorak zaseda Krizni štab 
O trenutnoj epidemijskoj situaciji, početku školske godine - kako će se održavati nastava od 1. 
septembra, i povećanju stepena vakcinacije teme su o kojima bi trebalo da se razmatra na 
sutrašnjoj sednici Kriznog štaba. 
U požarevačkoj bolnici 48 pacijenata, većina nevakcinisana 
Direktorka Zavoda za javno zdravlje u Požarevcu Ana Jovanović rekla je za RTS da je trenutno u 
požarevačkoj bolnici 48 pacijenata, od toga je troje u teškom stanju i nalazi se na respiratoru, a 
ostali su u srednjeteškom stanju i nalaze se na kiseoniku. 
Prema njenim rečima, većina ih je nevakcinisano. Dodala je i da su uglavnom izvor zaraze osobe 
koje su bile na letovanju. 
Jovanovićeva je rekla da je od 17. avgusta krenula imunizacija "buster dozom". 
Već nekoliko dana u Srbiji je više od hiljadu zaraženih koronavirusom dnevno. Raste i broj 
pacijenata na bolničkom lečenju, trenutno ih je 945. Stručnjaci ponavljaju da je jedini način da 
se pandemiji stane na put - vakcinacija. 
Prema poslednjem preseku, u Srbiji je koronavirus potvrđen kod još 1.242 osobe, od 8.101 
testirane. Od posledica zaraze preminulo je 8 osoba. Na respiratorima 31 pacijent.  
Na jučerašnjem sastanku ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima kovid 
bolnica doneta je odluka da se pojačaju kapaciteti kovid ambulanti širom Srbije, i da se "što 
duže izdrži da pacijenti koji nisu kovid pozitivni mogu da koriste kapacitete zdravstva". 
Lončar je nakon sastanka rekao da se povećao broj pozitivnih na koronavirus i onih kojima je 
potrebno bolničko lečenje i da sistem mora da se pripremi za ono što nas očekuje. 
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"Nikad ne potcenjujući koronu i više ne smatramo da možemo da predvidimo u kom pravcu će 
da ide, ali iz dosadašnjeg iskustva moramo da se spremimo za naredne tri nedelje, mislimo da 
će se povećavati i pozitivni i oni koji zahtevaju bolnicu i preglede", rekao je ministar. 
Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić rekao je za RTS da postoji značajna podela između ljudi 
koji su vakcinisani i onih koji nisu, i da se mora napraviti razlika u tretmanu između jednih i 
drugih.  
Plaše ga, napominje, hladniji dani i zatvoreni prostor. 
"Događaji koji se budu odvijali u zatvorenom prostoru povećavaju rizike da se infekcija širi. 
Moraćemo više u tim trenucima da insistiramo na sprovođenju mera, nošenju maske, na 
distanci. Na taj način ćemo, nadam se, pandemiju držati pod kontrolom", rekao je Radojičić. 
 
 
 

 

 

Bez bonusa medicinski radnici koji neće da se vakcinišu ? 

Svi lekari, medicinske sestre, tehničari, kao i pomoćno osoblje u bolnicama Srbije koji odbijaju 
da se vakcinišu, primaće platu bez bonusa, stimulacija ili dodataka za dežurstva, izjavila je 
direktorka kovid bonice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4486909/koronavirus-kovid-19-radojicic-vakcine-srbija-epidemija.html
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Ona je rekla da je na sastanaku direktora bolnica podržan predlog medicinske struke i da se 
ministar zdravlja složio da se napravi spisak svih lekara i medicinskog osoblja koji nisu primili 
vakcinu, a rade u kovid i drugim bolnicama. 
"Oni će biti prebačeni na administrativne poslove i neće više moći da rade s pacijentima, a to 
znači da će primati samo osnovnu platu. Primaće dva puta manju zaradu nego do sada", rekla je 
Adžić Vukičevićeva. 
Ona je istakla da će zbog porasta broja zaraženih morati da se otvori i druga zgrada intenzivne 
nege. 
"Za 20 dana imamo četiri puta više pacijenata, svaki peti koji nam dođe mora na respirator, a u 
bolnici je više od 90 odsto pacijenata koji nisu vakcinisani", rekla je Adžić Vukičević. 
Ona je navela da delta soj najviše "napada" mlade i zdrave muškarce koji nisu primili vakcinu, a 
koji čine 80 odsto od ukupnog broja primljenih u bolnicu. 
Ističe da je početkom meseca 84 pacijenata smešteno na odeljenju intenzivne nege, a da ih je 
sada 286. 
"Ostalo nam je još nekih 70 slobodnih kreveta. Dolaze nam pacijenti sa sve težim oblicima 
korone i svaki peti mora na respirator", navodi doktorka Adžić Vukičević. 
 

 

Treća doza da ili ne - šta preporučuju lekari 

Imunizacija građana u Vojvodini trećom dozom, sprovodi se na svim vakcinalnim punktovima, a 
prioritet imaju osobe sa oslabljenim imunitetom, među kojima su i onkološki pacijenti. Kakve su 
preporuke lekara tim pacijentima, kada i koju vakcinu treba da prime, ali i koji su stavovi o 
vakcinaciji pojedinih društvenih i sportskih radnika, u narednom prilogu. 



 
 

Oko 50 odsto onkoloških pacijenata u Vojvodini vakcinisano je u prethodnim mesecima, a iz 
Instituta za onkologiju Vojvodine stižu snažne preporuke da prime i treću dozu, bilo kog 
proizvođača. 
"Svi oni pacijenti koji prime treću dozu koja je ista kao prethodne dve, neće pogrešiti. Takođe i 
svi oni pacijenti koji prime treću dozu, koja je različita u odnosu na one prethodne dve neće 
pogrešiti. Pogrešiće samo oni koji ne prime treću dozu, a pogotovo oni koji nisu primili prvu ili 
drugu", kaže prof. dr Tihomir Dugandžija, onkološki epidemiolog Instituta za onkologiju 
Vojvodine. 
Ove preporuke odnose se i na one najmlađe onkološke pacijente, ali je odluka o tome 
prepuštena roditeljima, nakon konsultacija sa hematoonkolozima. Nijedno dete NURDOR-a, nije 
se zarazilo tim virusom, kaže predsednica tog Udruženja, a virus je zaobišao i nju i njenu 
porodicu, početkom septembra treba da primi treću dozu vakcine. 
"Apsolutno sam za vakcinaciju, u tom nižem uzrastu dečijem kažem vam treba konsultovati 
roditelje i izabranog lekara, ali za nas 40 plus, apsolutno nemam dilemu da treba bez pogovora, 
bez ikakvog razmišljanja, teorija zavera, bez ikakvih gluposti treba i moramo svi da se 
vakcinišemo, jer štitimo i sebe i druge", kategorična je Joland Korora, predsednica NURDOR-a. 
Istog je stava i univerzitetski profesor u penziji iz Novog Sada, prof. dr Božo Milošević, koji je 
nakon dve doze Sinofarmove, primio i treću Fajzerovu vakcinu. Kako nam je rekao, ima 
maksimalno poverenje u medicinsku nauku, i poziva sve koji još uvek oklevaju, da se vakcinišu. 
"Ja ne razumem, pogotovo intelektualce a i druge, pa i sami su bili vakcinisani ili pelcovani, kada 
su bili deca, nije ih tada niko ni pitao, pa su doživeli lepu starost. Evo, kao što vidite ja sam 
doživeo penzionerske dane i kao što vidite po kosi da je preda mnom svetla budućnost", kaže 
profesor Milošević. 
Osvajač srebrne i zlatne medalje sa rukometnom reprezentacijom, Rajko Prodanović, smatra da 
vakcinacija nije samo čin odgovornosti prema sopstvenom zdravlju, već je to potez koji ukazuje 
na društvenu odgovornost. 
"Mislim da svaki sportista treba da uradi ono što je do njega, da se vakciniše, da bude bezbedan 
sa te strane. Obzirom da je svaki sportista u kontaktu na terenu sa svakom ekipom i sigurno da 
može da uđe u problem ako se ne vakciniše, mislim da sami treba da odradimo ono što je do 
nas, pre svega, kao ljudi, a onda kao sportisti, da damo primer drugima", kaže Prodanović. 
Primer drugima, od početka godine, dali su i svi predstavnici Srbije na ovogodišnjim letnjim 
Olimpijskim igrama u Tokiju, koji su se vakcinisali, iako to nije bio uslov organizatora, ali i drugi 
predstavnici javnog i političkog života. 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 
 

 

Smanjivanje broja medicinara pred novi talas epidemije 

Osnovni problem kod prebacivanja svih nevakcinisanih zdravstvenih radnika na administrativne poslove – što je 
inače u skladu sa zakonom, mogao bi biti niži kvalitet lečenja pacijenata, pošto se najavljuje novi talas korona 
infekcije, a ionako postoji manjak nekih specijalnosti i struka, slažu se sagovornici Danasa, komentarišući najavu o 
ovakvom preraspoređivanju u Univerzitetskom kliničkom centru Niš. 
Direktor UKC Zoran Perišić najavio je prošle sedmice da će svi nevakcinisani zdravstveni radnici biti prebačeni na 
administrativne poslove, uz tvrdnju da „takva odluka neće uticati na kvalitet lečenja, jer imaju dovoljno radnika“. 
Preraspoređenim zdravstvenim radnicima neće biti smanjene plate. Odluka je doneta u cilju zaštite, bezbednosti 
i zdravlja pacijenata, koji su u većem riziku od oboljevanja ukoliko su u kontaktu sa nevakcinisanim medicinarima. 
U upravi niškog UKC nisu odgovorili na pitanje Danasa na osnovu čega tvrde da ovakvo preraspoređivanje neće 
ometati proces lečenja pacijenata, te da li su o tome rađene procene i projekcije, i ko ih je radio. Nisu odgovorili ni 
kada će započeti preraspoređivanje. 
Prema poslednjem preseku, koji je dostavljen našem listu, od ukupno 3.964 radnika UKC vakcinisano je njih 
74,55 odsto, što znači da jedna četvrtina (25,45 odsto)- nije. Među lekarima nije vakcinisano 14,34 odsto (85,66 
odsto jeste), a u grupi medicinskih sestara i tehničara nevakcinisano je više od jedne četvrtine (28,61 odsto), a njih 



 
 

71,39 odsto jeste. Najviše nevakcinisanih je među nemedicinskim osobljem (30,85). U UKC-u dodaju i da je „veliki 
broj“ zaposlenih preležao kovid infekciju i „ima dokazano visok titar antitela“. 
– Nije nam namera da ikoga zastrašujemo. Naša profesionalna obaveza je da zaštitimo pacijente, a i sve ostale u 
UKC. Uprava UKC, vodeći računa o potrebama i zahtevima posla i poštovanju ugovora o radu, ima pravo na 
preraspodelu zaposlenih u skladu sa njihovim obrazovanjem – dodali su u toj ustanovi. 
Jedan od zdravstvenih radnika u UKC koji nije vakcinisan zbog toga što je „preležao kovid i još ima veliku količinu 
antitela“, kaže da se „vrši strašan pritisak na zaposlene da se vakcinišu“. Prema njegovim rečima, oni su kod 
neposredno nadležnih morali da se izjašnjavaju da li su vakcinisani i da navedu razlog zašto nisu, uz sugestiju da su 
jedini opravdani razlozi za izbegavanje vakcinacije oni zdravstveni. Takođe, zaposleni su stalno „bombardovani“ 
sms – porukama o tome kada i gde u UKC-u mogu da se imunizuju. 
– Povukli su nas sa godišnjih odmora jer se očekuje novi talas korone, a sad kada smo se vratili, pričaju da će da 
nas gurnu u administraciju. Pa, ko će da radi, kada nam ionako nedostaju neke specijalizacije i struke? Što kaže 
jedna vakcinisana doktorka – mene šalju u kovid bolnicu u Kruševcu, vas će u administraciju, a ko će da radi sa 
pacijentima u Nišu? Nisu pitali da li smo vakcinisani kada su nas gurali u vatru, u vreme kad je bilo najgore. Nego, 
navučeš skafander, staviš maske i vizire, zaštitiš tako i pacijenta i sebe, pa guraj dok možeš – kaže on za Danas. 
Zoran Ilić, predsednik Granskog sindikata zdravstva i socijalne zaštite UGS Nezavisnost, kaže da je jedno pravo 
rešenje i za građane i za zdravstvene radnike – masovna vakcinacija. Ipak, kako do toga nismo stigli, u 
razgovorima u Ministarstvu zdravlja čulo se za mogućnost ovakvih preraspoređivanja. U sindikatu nemaju ništa 
protiv takvog rešenja, osim što će insistirati da poslodavci preraspoređenim zdravstvenim radnicima ne smanjuju 
plate. 
– Plašim se jedino kako će takvo preraspoređivanje da se odrazi na organizaciju posla, odnosno da zbog toga ne 
bude manjka zdravstvenih radnika tamo gde su oni potrebni. Nadam se da se to ipak neće desiti, a u to nas 
uveravaju i u Ministarstvu zdravlja, gde kažu da je zdravstveni sistem spreman i da će izdržati – kaže Ilić za naš list. 
Boško Ristić, advokat i nekadašnji predsednik Upravnog odbora niškog UKC, načelno kaže da UKC kao 
poslodavac ima zakonsku mogućnost za ovakvo preraspoređivanje radnika, i to samo privremeno i zbog 
posebnih okolnosti. Poslodavac pritom nema zakonsko pravo da tako preraspoređenom radniku smanji platu. 
– Pitanje je da li su ovako masovni premeštaji osnovani. Zato bi trebalo ceniti zakonitost svakog pojedinačnog 
rešenja o preraspoređivanju, kao i da li je svako rešenje o premeštaju u skladu sa ugovorom o radu onog ko se 
premešta. Radnici koji smatraju da je u tome bilo nepravilnosti mogu da se obrate inspekcijama ili sudu opšte 
nadležnosti – kaže Ristić. 

Ne prebacuju se u administrativnu službu 
U upravi UKC su za naš list pojasnili da nevakcinisani lekari, sestre i tehničari neće biti prebačeni na poslove u 
administrativnoj službi, poput finansija, pravnih i opštih poslova, već na administrativne poslove na samim 
klinikama, kakvi su vođenje dokumentacije oko prijema i otpusta, istorija bolesti, i slično. To su oni poslovi koje i 
inače rade medicinski radnici, ali na kojima nema stalnog kontakta sa pacijentima, pa je i rizik od eventualnog 
zaražavanja smanjen, kažu oni. 

 

 

 


